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Október 23-án Jász-
árokszállás Város Önkor-
mányzata városi megem-
lékezést rendezett az
1956-os forradalom és
szabadságharc és az
1989-es köztársaság ki-
kiáltásának tiszteletére.
A programok délután 3
órakor kezdődtek az ’56-
os emlékmű mellett.Köszöntőt tartott GergelyZoltán polgármester. Beszé-dében elmondta, hogy aharc, amit a forradalmárokindítottak a Szovjetunióellen, azért volt kudarcraítélve, mert nem voltak szö-vetségeseink. Az egész világ

csodálta a magyar szabad-ságharcot, de sehonnan semérkezett segítség. ’56 bukásaazt példázza, hogy egy szö-vetségesek nélkül maradtkis ország törekvései nemvezethetnek eredményre.Magyarország ma erős, merta NATO-nak és az EurópaiUniónak tagja; ezek a szer-vezetek biztosítják azt, hogyhazánk nem védtelen és biz-tos jövő elé néz – nyilatkoztaa polgármester.Köszöntőjét követően a jász-árokszállási önkormányzat, azintézmények, civil szervezetekés pártok koszorúkat helyez-tek el az ’56-os emlékmű előtt.A program ezután a Petőfi Mű-velődési Házban folytatódott.A borongós idő miatt az ün-nepi szónok, Bobák Tibornéiskolaigazgató beszédét a kö-zönség itt hallgathatta meg.Október 23. a szabadságünnepe – közölte Bobák Ti-borné. Kiemelte, hogyegyre jelentősebbé válik azemlékezés, ahogy időbentávolodunk az ’56-os ese-ményektől. „Az emlékezéskötelesség, az örökösökörök felelőssége: nekünk,utódoknak egyik felada-tunk az, hogy ne hagyjuk
’56 szellemiségét, forra-dalmi lángját kialudni” – ál-lapította meg. – „Össze kellfognunk úgy, ahogy azt elő-deink tették. Nemcsak el-várnunk, követelnünk kell

valamit, hanem tenni, adni,áldozatokat is hozni ma-gunkért, másokért, közös-ségünkért.” 
Folytatás a 3. oldalon.

Október 23-i megemlékezés

Az Önkormányzat nevében Gergely Zoltán polgármester
koszorúz

1803. október 17-én szüle-tett a haza bölcse, Deák Fe-renc, a gimnázium névadója.Ebből az alkalomból születé-sének évfordulóján koszorú-zási ünnepséget tartottak aközépiskolában, amely egy-ben az EFOP-4.1.3-17 „Fejlesz-tés 2017” elnevezésű projektünnepélyes megnyitója is volt.Majkutné Tóth Emma igaz-gatónő Deák alakjának fel-idézésekor a következő gon-dolatokat fogalmazta meg:„ A míveltség és szabadságazon elválhatatlan két testvér,amit a jövendő végzet az em-beriség boldogulására küldötta világra.” – vallotta Deák Fe-renc.Napjainkban a három foga-lom közül gyakran a boldogí-tás, az önboldogítás kerül az

első helyre, főleg anyagi bol-dogulást értünk alatta. Deákgondolata a műveltséggel ésa szabadsággal hozza kap-csolatba ezt a fogalmat, jogo-san. Önmagunk képzése,jobbá tétele lehet az az út,ami szabadságunkhoz vezet.Ha háborúk, viszályok elke-rülnek, hajlamosak vagyunka szabadságot kevésbé érté-kelni, hétköznapjaink részé-nek tekinteni. Pedig naprólnapra meg kell küzdenünksaját magunkkal is gondolatiszabadságunkért. Hogy megtudjuk, meg merjük fogal-mazni érzéseinket, céljain-kat, terveinket, sérelmeinket.A boldogság érzetének egyiklegfontosabb meghatározójaaz emberi szabadság, a vá-lasztás arról, hogy az egyén

hogyan élje le életét. A vá-lasztáshoz azonban meg kellismernie lehetőségeit. Erreszolgál a műveltség, a tanu-lás, az iskolai életút.”Ennek támogatását szol-gálja a hamarosan induló pro-jekt, „Az állami fenntartásúköznevelési intézmények ta-nulást segítő tereinek infrast-rukturális fejlesztése”, mely-nek során Európai Uniós ésállami támogatásból, többmint 50 millió forintból fogmegújulni a gimnázium.Az ünnepségen részt vettGergely Zoltán polgármesteris, aki az intézmény egykoritanulójaként fogalmazta aztmeg, hogy örömmel tölti elaz intézmény fejlődéséneklehetősége.    
Folytatás a 4. oldalon.

Múlt és jövő:
koszorúzás és projektnyitó a gimnáziumban

AdventAdventus: Latin eredetű szó, jelentése eljövetel, megér-kezés. Adventus Domini az Úr eljövetele. Advent a várako-zás és a bűnbánat ideje. Krisztust várjuk. Előkészületi idő,a lelki készülődés ideje. Kívánjuk lelkünkben való megszü-letését. A harang szava már az adventi áhítatra hívogat.Megkezdődik a lelki felkészülés. Advent négy vasárnap-ján szívünkben készítünk helyet az égi ajándéknak. A fe-nyőből készült adventi koszorú négy gyertyát tartalmaz.Ezek advent négy hetét jelképezik. Ajtókra akasztva a szí-ves vendégvárást reprezentálják. Szimbólumai között ottvan a lila szín is, mint a bűnbánat színe. Az adventi idő afelkelő napra, a világ világosságára mutat, ezért advent leg-fontosabb jelképe a fény. Jézus érkezése, a fény érkezése.Természetesen ez a fény nem a megvilágítást jelenti. Újrafelfedezhetjük a fények hatalmas erejét. Várjuk, hogy a ki-csiny fények betöltsék a szemünk elé táruló világot, felme-legítsék lelkünket. Jelképei között ott van a csillag is, minta sötétségben világító fényforrás. A csillag vezette a nap-keleti bölcseket Jézushoz. A fény a szeretet üzenetét köz-vetíti. A szeretet ugyanis, ha komolyan vesszük és gondol-kozunk rajta, bonyolult és nehéz. Minden szeretet más.Minden ember szeretete különbözik minden más emberszeretetétől. Isten szeretete a legmagasabb rendű szerete-tet. Szeretetének legmagasztosabb kifejezése a „… legyenmeg a Te akaratod.” Én biztatom a jóérzésű embereket: áll-janak meg néhány órácskára és gondolkodjanak el azon,mi is az az advent. Minél többen tesszük, annál jobb leszmindannyiunknak. Hamarosan ránk köszönt az esztendőutolsó hónapja, december, a télelő, karácsony hava. Készü-lünk a boldog karácsonyra. Méltóképpen szeretnénk fo-gadni. Egyengessük hát az utat! Érezzük meg a közeledőünnep valódi fényét! Ahogy vasárnaponként sorra gyújtjuka gyertyákat, lélekben úgy közeledünk a kereszténységtalán legnagyobb ünnepéhez, Isten földre érkezett fiánakköszöntéséhez. Ezek a vasárnapok lehetőséget kínálnakarra is, hogy a családok szorosabbra vonják maguk körüla szeretet kis körét, hogy aztán szenteste az összetartozásöröme kicsordulhassék. Nagyon jó, hogy a várakozás nemvolt hiábavaló. Jézus Krisztus megszületett, köztünk élt éshalálával megváltott minket. A megváltás azt jelenti, hogyvan bűnbocsánat. A tékozló fiú is hazamehet. Advent alattkiüresítjük magunkat, hogy Jézus szeretete megtöltsönbennünket.Már alkonyul… Az angyal még nem csönget. A kará-csonyfán még nem égnek a gyertyák. S ha égnek majd akis gyertyák a fákon, a mi lelkünkben is legyen karácsony.Kívánom, hogy a szeretet útját járva leljék meg a boldog-ságot. A boldogság útján rátalálhatunk tennivalóinkra.
–  Bodócs Emánuel  –

Vendégek
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Tovább a hagyomá-
nyőrzés útján, az alapító
okiratban megfogalma-
zottak szerint, azonban
ez az út az utánpótlás
szervezésével folytat-
ható. Ezen probléma
szembetűnő volt az ÁBK
(Árokszállásiak Baráti
Köre) ez évi közgyűlé-
sén, november 11-én.A taglétszám bővítése, fia-talítása a múlt évi, 30. jubile-umi közgyűlésen is felvető-dött, ami mára még inkábbfontossá vált.Ha kisebb létszámmal is,de az emlékező koszorúzás aváros emlékhelyein, a misétkövetően, a templomtól aMűvelődési Házig ebben azévben is megtörtént. A köz-gyűlés helyszínére érve em-lékező gyertyát is gyújtottakelhunyt tagtársaikért. Azemlékezés csendje után azelnök, Kovács J. Béla hangotis ad a ténynek: fogyunk,öregszünk, de ez nem csakránk jellemző, hanem a többijász lokálpatrióta szerve-zetre is, sőt az egész országtársadalmára is – teszihozzá. Gondot okozott az is,hogy a kormányzat minthamegnehezítette volna létezé-sünket, hiszen a cégbíróságibejegyzésen nehezítettek.Az elnök beszámolója előttaz éppen 40 éves RozmaringNépdalkör adott elő jászságinépdalcsokrot, vezetőjük,Kovács Zoltánné Lajos Krisz-tina is a 40. születésnapjárakészül, aki az ÁBK vezető-ségi tagjaként a közgyűléslevezetője is volt.Kovács J. Béla ismerteti,összefoglalja a múlt évi köz-gyűlés óta folytatott tevé-kenységüket, részvételüketvárosi rendezvényeken.Kitekintésként a kirajzot-tak településeivel kívánjákerősíteni a kapcsolatot. Mintemlítette, Jászágóval, Újireg-gel megfelelő, szoros kap-csolatban állunk, az erősítésJászszentandrás, Kerekegy-háza, Nagylók lakosságávalszükséges.Tájékoztatást adott, hogyszeretnének egy helytörté-neti kiállításnak helyet adni

a buszmegálló épületében, anéhai úri kaszinóban. Fel-hívta a figyelmet tagtársuk,Ossik Jánosné Nagy(György) Katalin könyvénekbemutatójára. Könyve a Szil-vesztertől szilveszterigcímet kapta. Arra kér min-denkit, menjen el december7-én 15 órára a VárosiKönyvtárba.Ugyanekkor saját könyv-fordítását is megemlíti, amimég novemberben megjele-

nik: Kuznyecov: Az alánoktörténete. Ez az első olyanmagyar nyelvű monográfia,amely a tatárjárásig tár-gyalja az oszétek, jászokközös eredetét.A beszámoló végén azoknevét sorolja, akik a barátikör tagjaiként ebben az esz-tendőben is kiemelkedő,fontos munkát végeztek, el-sőként dr. Csányi Sándornevét említi, aki az árokszál-lásiaktól nem tagadott megsoha semmilyen segítséget.Azzal is büszkélkedhetünk –emeli ki –, hogy ebben azévben is az ország leggazda-gabb embere maradt. Az al-elnök, Csikós Miklós jászka-pitányi tevékenységét mél-tatta, ezt a szép tevékenysé-gét – tette hozzá –emeritus-ként is folytatja.Az elnöki beszámoló utána számvizsgáló bizottság el-nöke, Bobák Sándor tesz je-lentést a civil szervezetanyagi helyzetéről.Ebből kiderül, hogy az egyévvel ezelőtti 438.711,- Ftnyitó egyenleget követően aközgyűlés napján a záró ösz-szeg 394.758,- Ft.A kettő között kapott ön-kormányzati támogatás120.000,- Ft, OTP támogatás900.000,- Ft, tagdíj 53.000,-

Ft, Bundy támogatás20.000,- Ft. Kirándulásra,buszköltségre, koszorúkra,vendéglátásra költötték. AzOTP 900 000 forintja a ké-sőbbiekben az ÁBK műkö-dési körén kívül kerül fel-használásra.A hozzászólásokban Csi-kós László, az Ipartestület el-nöke sajnálatát fejezte ki,hogy egyre kevesebben van-nak, s hozzáteszi, a fiatalokatnem érdekli a civil szervezeti

tagság. Ugyanakkor az ÁBKelnök megjegyzésére kije-lenti, hogy a kormány a civilszervezetek komolyságátakarja védeni a megszorítóintézkedésekkel.Kovács Béláné a fiatalokatvédelmezte, mikor hozzászó-lásában azt mondta: ne le-gyen úrrá rajtunk a közöm-bösség, ne csak a fiatalokathibáztassuk, bár jó lenne, halennének közöttünk. A dol-gozó fiatalok – fűzte tovább –kegyetlenül fáradtak, hiszegész nap robotolnak. Eztkövetően határozottan kije-lenti a tagság előtt, ne kí-vánja senki, hogy odamenjen40-50 emberhez program-ajánlattal, figyeljék a plakáto-kat, az újságot. Most csak egyprogramot mond: december13. teadélután.A hozzászólások után Ba-logh Gyuláné lemondásamiatt Herczeg Jánosnét vá-lasztják új vezetőségi tagnak.A nap delelése előtt mostmég terített asztalnál teadél-előttel folytathattak barátibeszélgetést, hogy utána afelvetődő ötletek a teadél-utánon majd remélhetőenprogramokká állnak össze,melyek színesítik az ÁBKtörténetét, a város életét. 
–  and  –

Tovább a
hagyományőrzés útján

- közgyűlést tartott az ÁBK -

Nyolcadik alkalommal ítélteoda a Jászságért AlapítványKuratóriuma a Jászsági CivilVándordíjat. 2010-ben a Ke-resztény Értelmiségiek Szövet-sége Jászberényi Szervezetevehette át az elismerést, 2011-ben a jászfényszarui Bedeko-vich Lőrinc Népfőiskolai Társa-ság kaphatta meg, egy évvelkésőbb az Árokszállásiak Ba-ráti Köréhez került a díj, 2013-ban a Kocséri Népkör, 2014-ben a jászjákóhalmi HorváthPéter Honismereti Szakkör,majd a jászberényi Déryné Ve-gyeskar tagjait illette a vándor-díj, tavaly pedig a fővárosi JászAlkotók Körének tagjai vehet-ték át. Dr. Dobos László, a Já-szok Egyesülete elnöke a XXIII.Jász Világtalálkozón, Jászla-dányban jelentette be, hogyidén a vándordíjat és a velejáró 200.000,- Ft elismerést akuratórium döntése értelmé-ben a Jászágói Népdalkör tagjaivehetik majd át. Erre a meg-tisztelő alkalomra ünnepélyeskeretek között Jászágón kerültsor 2017. október 20-án a köz-ségi ünnepi műsort követően,melyben az idén is szerepel-tünk. A mi kulturális csopor-tunk sok helyen képviseli afalut helyi, regionális vagy or-szágos rendezvényeken. A dal-kör közösségmegtartó és ha-gyományőrző szerepe felbe-csülhetetlen fontosságú a tele-pülés életében. Egyrészt, hogyimmár 22 esztendeje folyama-tosan működik, másrészt kö-

zösségformáló ereje össze-tartja a dalolni vágyó lakoso-kat.A Jászágói Népdalkör 1995-ben alakult, több helyezést értel országos és kistérségi meg-

mérettetéseken. Ezek közül ki-emelném a VIII. Jászsági DalosTalálkozón elért Arany fokoza-tot, az Abasári Katonafesztivá-lok kiváló szerepléseit, a JászVilágtalálkozókon a településképviseletében történő szerep-léseket, Jászberényben a nép-énekes találkozók állandó be-mutatkozásait a Nagytemp-lomban, Budapesten 2014-benaz Országos Címerkiállításonvaló szereplést, egyéb szakmai,

baráti rendezvényeken valószínvonalas megmutatkozást.Baráti kapcsolatokat ápolunk ajászárokszállási, jászdózsai, at-kári, maglódi népdalkörökkel.Országos Népzenei Minősítőnlegmagasabb eredményeink:2012. április KÓTA NépzeneiMinősítő Szolnok KIVÁLÓ Fo-kozat, 2017. május Tisza ’83Népzenei Minősítő Arany foko-zata. Hangunkat hangkazettaés CD lemez is őrzi a JászokEgyesülete jászsági népdalkin-

cset bemutató kiadványain. ANépdalkör 1998 óta tagja a Já-szok Egyesületének a kiválópedagógus, népművelő SzabóGyuláné Sárika néni akkori irá-nyításával.

Magamról is néhány szót:2001-ben szereztem diplomátGödöllőn a Szent István Egye-temen, mint környezetgazdál-kodási agrármérnök és ugyan-csak 2001-ben, mint mérnök-tanár. Az idén 2017-ben végez-tem óvodapedagógusként azEszterházy Károly EgyetemenJászberényben. Húsz éve nép-táncolok, népi énekelek, elvé-geztem két népi ének tanfolya-mot a Hagyományok Házábanpedagógus akkreditált tanfo-lyamokon, népzenei táborok-ban, eredeti kiadványokat hall-gatva mélyítem tudásom, nép-zenei együttesekben – JártatóZenekar, Jászberény és HevesBanda, Gyöngyös – énekelek.Többszörös KÓTA AranypávaNagydíj, Vass Lajos Nagydíj bir-tokosa vagyok, az erdélyi Haj-nal Akar Lenni Kárpát-meden-cei Népdaléneklési verseny2015-ös győztese. A népdal erejébe vetetthitem töretlen lelkesedésű.Bízom a Jászágói Népdalkörközösségteremtő és értékmeg-őrző szerepében is, amelyre amai világban különösen nagyszükség van! Köszönöm szé-pen éneklő asszonyaim kitar-tását, jó és rossz időben a rend-szeres próbára járást, öröm-ben és bánatban osztozást, azegymásra figyelést. Név sze-rint: Kovács Lászlóné Manciká-nak, Tölgyesi Jánosné Panniká-nak, Gulyás Gáborné Panniká-nak, Bódis Béláné Rózsikának,Simon Istvánné Magdusnak,Kasza Gabikának és valameny-nyi volt énekes társunknak. Hi-szen együtt lenni és énekelniszép és értékes. Kodály szerint„Zene nélkül nincs teljesember. ” „Az ének szebbé tesziaz életet, az éneklők másokétis. Nem sokat ér, ha magunk-ban dalolunk, szebb, ha kettenösszedalolnak. Aztán mindtöbben, százan, ezren, mígmegszólal a nagy Harmónia,amiben mind egyek lehetünk.Akkor mondhatjuk majd csakigazán: Örvendjen az egészvilág!” Köszönjük az elismerésta Jászok Egyesületének, a sokgratulációt valamennyi kedvesismerősünknek, barátunknak. 
–  Kovács Zoltánné Lajos 

Krisztina, dalkörvezető  –

Jászágóra került a Vándordíj

Huszonnégy éve, hogy min-den év október 23-án az Ipar-testület vezetősége megemlé-kezik az 1956-os forradalom-ban részt vett iparos társak-ról, akik közül többen aktívszerepet vállaltak. A forrada-lom leverése után többen ke-mény meghurcoltatásban ré-szesültek. Az ő tiszteletükrevan minden évben az ünnepimegemlékezés.A meghívott vendégeket,Gergely Zoltán polgármes-tert, Csőke István alpolgár-mestert, Bobák Tibornét, a

Széchenyi István Általános Is-kola igazgatónőjét, Kiss Csabaplébánost és a megjelent ipa-ros társakat köszöntöttem. Aforradalom kitörésének előz-ményéről és annak hátterérőltartottam beszédet.Az ünnepi megemlékezésután kitüntetések átadásárakerült sor, azok az iparos tár-sak kapnak elismerést, akikmunkájukkal kiérdemeltékvagy hosszabb ideje tagjai azIpartestületnek. Tizenöt évestagságáért Jakus Gyula, RabnéÖrdög Emília, Terenyei Fe-

rencné, Bordás Sándorné, va-lamint Dr. Wirth Ágnes kapottelismerést. Húszéves tagságá-ért Gebhard Jánosné, FodorIstván és Major József, mígharmincéves tagságáért CsőkeIstván részesült elismerésben.Huszonöt éves tagságáértezüstgyűrűt kapott Tóth Bé-láné és Palla András. Kézmű-iparos szolgálatáért Guba Jó-zsef és Major József részesültkitüntetésben. Az ünnepimegemlékezés fehér asztalnál,kötetlen beszélgetéssel zárult.
–  Csikós László  –

Ünnepi megemlékezés az Ipartestületben

Dr. Dobos László  

A díjazottak



Az időjárás segített agazdáknak a munkák elvég-zésében. Az őszi vetésekszépen kikeltek, főleg azokjártak jól, akik október 20-ig földbe tudták tenni amagot, mert utána egy csa-padékos időszak jött. Azőszi szántással is végezneka gazdák november végéig,majd decembertől a jólmegérdemelt pihenésükettölthetik és tervezhetik akövetkező gazdasági évet. Ahízósertés és a tej piacánkeresleti piac alakult ki,amely hatással van az árakemelkedésére is. A napra-forgó, kukorica, búza piacánkereslet és áremelkedésnem tapasztalható.A 2017. évi iskolakezdésitámogatás kifizetése befe-jeződött. A keretösszeg42%-al magasabb voltebben az évben, mint 2016-ban. Az általános iskolai ta-nulók 4.000,- Ft, a középis-kolás tanulók közül azok,akik ingyen tankönyvetkaptak 6000,- Ft, akikpedig nem kaptak ingyentankönyvet, azok 8.000,- Ft,a főiskolások és egyetemis-ták 12.000,- Ft támogatástkaptak. Összesen 836 ta-nuló részesült 4.612.000,-

Ft értékben az iskolakez-dési támogatásban a fentikimutatás szerint.A jászárokszállási mentő-állomás támogatására500.000,- Ft-ot biztosítot-tunk, amelyből GasAlert E.CO érzékelő-riasztó, me-denceöv, lapáthordágy, vér-nyomásmérő, Burn Jel,Oxystabil végtagrögzítő éstourniquet került megvá-sárlásra. A mentőállomásonaz előző fűtési szezonban ja-víthatatlanná vált a kazán,amelynek a pótlására keres-sük a lehetőséget. Jelenlegolajradiátorokkal fűtenek,amellyel az állomásnak csakegy része temperálható. A hulladékgazdálkodásifeladatokat Jászárokszállá-son a REGIO-KOM Társulásvégzi jelenleg.  2018. január01-től a Szelektív Hulladék-hasznosító és Környezetvé-

delmi Nonprofit Kft. (szék-helye: 2194 Tura ) lesz ahulladékgazdálkozási  köz-szolgáltató. A Szelektív Non-profit Kft. 400.000 emberrészére nyújt szolgáltatást.A Zagyvakörnyéki Telepü-lési Szilárdhulladék-Gazdál-kodás Fejlesztési Társulás(székhelye: 3111 Heréd), aKelet-Nógrád Térségi hulla-dékgazdálkodási Társulás(székhelye: 3100 Salgótar-ján), a Hatvan és KörnyékeTelepülési Szilárdhulladék-Gazdálkodás FejlesztéseTársulás (székhelye: 3000Hatvan ) és a REGIO-KOMTérségi Kommunális Szol-gáltató Társulás (székhelye:5100 Jászberény) összesszolgáltatási területére ki-terjed a Szelektív NonprofitKft. hatásköre. A felsorolttársulások a Szelektív Non-profit Kft-vel kötik meg a

közszolgáltatási és vagyon-kezelési szerződést. A jászárokszállási önkor-mányzati tűzoltók az évköz-ben folyósított 4.600.000-Ft-os támogatáson túl azegész éves eredményesmunkájuk elismerésekénttovábbi 2.000.000,- Ft-ostámogatás kiegészítést kap-tak. Ebből 1.000.000,- Ft-ota dolgozók jutalmazására,1.000.000,- Ft-ot pedig köz-üzemi költségeik fedezé-sére használhatnak fel.Elkészült a város karácso-nyi díszkivilágítása új ele-mekkel gazdagodva. Kérema vállalkozókat és mindenjóakaratú jászárokszállásipolgárt, hogy díszítse kör-nyezetét. Sok fénnyel ad-junk hírt örömünkről, hogyközeleg karácsony.
–  Gergely Zoltán  –

polgármester
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Polgármester jelenti

Folytatás az 1. oldalról.Kitért arra, hogy október23. Magyarország legfiata-labb ünnepe, és ekkor azigazságérzet, becsület, ha-zaszeretet, önfeláldozás tu-lajdonságait ünnepeljük.Hangsúlyozta az ünneplésszerepét abban, hogy meg-szülessen bennünk a hazaés a nemzet szeretete. „Anemzetünnep soha nemcsak önmagáért való, üze-netét akkor érthetjük meg,ha az összetartozás, az egy-más iránti szeretet, megér-tés, hit és remény fogjakörül nevezetes napjainkat”.Kijelentette, hogy a korszellemisége az időbeli tá-volság ellenére is több mintpuszta emlék: lehet és kellis tanulni az ’56-osaktól.Megjegyezte, hogy tenninemcsak a forradalmi idők-ben lehet, hanem a hétköz-napokban is azzal, ha össze-tartóbbak vagyunk a min-dennapokban. „Egymás sze-mébe kell nézni, egymáskezét megfogni és gátatvetni a gyűlölködésnek. Haezt tesszük mindannyian,akkor napjaink forrongó vi-lágában is megtaláljuk azigaz, becsületes utat. Így tel-jesíthetjük be 1956 öröksé-gét” – fogalmazta meg.Az ünnepi beszédet a DeákFerenc Gimnázium, Közgaz-dasági és Informatikai Szak-

gimnázium diákjainak „Kőkövön” című műsora kö-vette. Az előadás fontos ele-mét jelentette Wass Albert:

„Üzenet haza” című műve,ami a magyarság és az igaziértékek biztos fennmaradá-sáról vall. „Üzenem az erdő-nek: ne féljen, ha csattog is a

baltások hada. Mert erősebba baltánál a fa, s a vérzőcsonkból virradó tavaszra újerdő sarjad győzedelme-

sen.” – szerepel a versben. Adarab középpontjában bu-dapesti fiatalok álltak, akikotthagyták az iskolapadot,hogy részt vegyenek a forra-

dalmi küzdelmekben. A mű-sort összeállította és ren-dezte Érsek Attila. Kuba-csekné Gulyás Éva munkájavolt a díszlet, az előadássorán hallott énekeket pedigBarnáné Pittner Krisztinatanította be a szereplő diá-koknak. Ferencz Ágnes ta-nárnő a koszorúzás soránnyújtott segítséget a szerve-zőknek.A megemlékezés kereteinbelül „Életre kelt történe-lem” címmel interaktív ki-állítás kapott helyet a Mű-velődési Házban, amelyetnovember 3-ig lehetettmegtekinteni. A kiállítókarra vállalkoztak, hogy az’50-es évek életérzését kö-zelebb hozzák a 21. százademberéhez: azt kívántákszemléltetni, hogy a ma-gyarok hogyan élték min-dennapjaikat az októberiesemények hátterében.Többek között a korabelizene, divat és gasztronómiakerült bemutatásra. Aprogram vetítéssel kezdő-dött, majd zenehallgatáskövetkezett és az érdeklő-dők korabeli receptek alap-ján elkészített ételeket kós-tolhattak. A kisterembenbeszélgetésre és továbbikóstolásra volt lehetőség.
–  Surányi Anna  –
Fotó | Szűcs Judit

Október 23-i megemlékezés

kérelmezők száma (fő) kiutalt összeg (Ft)

általános iskola 561 2 244 000  

középiskola 193 1 384 000

főiskola, egyetem 82 984 000

Bobák Tiborné iskolaigazgató ünnepi beszédet mond
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Folytatás az 1. oldalról.Ismételten hangsúlyozta,hogy az oktatásra fordítottösszeg minden forintja sok-szorosan megtérül.Ezt követően Majkutné TóthEmma bemutatta az EFOP-4.1.3-17 „Fejlesztés 2017”projekt menedzsmentjét, ésprojektindító gondolataibanemlékeztetett arra, hogy1923-ban a Polgári Fiúiskolamegteremtésével indult azoktatás az épület falai között,ezután általános iskolaként,majd 1963-tól gimnázium-ként működött az intézmény.

„Ötven évvel ezelőtt sokkaljobban körvonalazódott az ajövő, amivé válhat valakiérettségi után. Ma ez a jövőbeláthatatlan. Olyan hatalmasa fejlődés 10-20 év alatt, hogyaz iskola, főleg a középiskolaállandó törekvése kell, hogylegyen, hogy olyan tudástadjon diákjainak, amit majdazok kamatoztatni tudnakegész életükben. A régenemelt falak mára modern is-kolai környezetet tesznek le-hetővé. A tanulók életében aza projekt, ami most elindult,olyan változásokat hoz, ame-lyek tovább modernizálják ta-nulási környezetüket, közös-ségi tereiket, bővítik sporto-lási lehetőségeiket” – tettehozzá az igazgatónő.Zsemberi Zoltán, a Jászberé-nyi Tankerületi Központ igaz-gatója beszédében példamu-tatónak nevezte a tankerületés a jászárokszállási önkor-mányzat, valamint az intéz-mény közötti szoros együtt-működést. Kiemelte, hogy ajászárokszállási gimnáziumrajellemző a megújulás, a vál-toztatni tudás képessége.

A projekt fejlesztései soránteljesen megújul a sportud-var, felújításra kerül a torna-terem, tantermek, mellékhe-lyiségek, az iskolai könyvtár,
a tanári szoba, valamint egyorvosi szobát is ki fognakalakítani.

–  Bágyi Rita  –

Múlt és jövő:
koszorúzás és projektnyitó a gimnáziumban

A NAGYfiúk 
„pénz-ügyesek”!

A Jászárokszállási Széche-nyi Általános Iskola 1967-ben végzett növendékei 50éves évfolyam-találkozóju-kat rendezték meg idén,szeptember 16-án. A gyülekező után a volt di-ákok Thiel Miklósné osz-tályfőnöküket köszöntötték.Sajnos a 8.a. osztály osztály-főnöke már nem lehetettjelen, Orbán Miklósné ta-nárnő már elhunyt. Azt az útravalót, amitThiel Miklósné tanárnőtőlkaptunk, mindenki szere-tettel emlegette: „…Gyűjtsé-tek tulajdonotokká a leg-

szebb emberi erényeket, abecsületet, a jóságot, a sze-retetet, az értelmet, a hitetmunkátokban, hitet az em-berekben…, hogy azokatmajd embertársaitok javárafordíthassátok!”A találkozó diákjainak egyrésze az általános iskolát aDeák Ferenc úti iskolábankezdte. Juhász Gyuláné Asz-talos Irénke tanító néni Jász-berényben, a kórházbanvárta, hogy meglátogassákvolt diákjai. A találkozóra aztüzente, hogy nagyon sokszeretettel volt irántuk, hi-szen ők voltak az első tanít-
ványai. A nagy létszámú osz-tály ellenére nem volt fegyel-mezési probléma, a csaknem50 fős létszám mellett is jókvoltak a gyerekek, szüleik apedagógusok tiszteletére ésszófogadásra nevelték akko-riban a tanulókat. Az évfolyam-találkozó atemplomban folytatódott,ahol Kiss Csaba plébánosbeszélt az 1767-ben épültcsodálatosan szép barokktemplomunkról és arról,hogy az árokszállási em-berek milyen odaadóan épí-tették templomukat, pedigakkoriban a lakosság száma1500-2000 fő között volt. Atemplom értékei közé tarto-zik Johann Lucas KrackerKeresztelő Szent Jánost áb-

rázoló festménye, amely aMagyar KépzőművészetiEgyetem restaurátor tan-széke munkája nyomán anapokban újult meg. 
A találkozó ezt követőenosztályfőnöki órával folytató-dott, Thiel Miklósné tanárnőszólította a 35 résztvevőt abcsorrendben, hogy számolja-

nak be az elmúlt 50 év ese-ményeiről. Néhányan hiá-nyoztak, azonban ami min-denkit megrendített, hogy akét osztályból együttesenmár tizenketten haltak meg.Nem is könnyű feladat pármondatban, pár percbenösszefoglalni 50 évet. Be-szélni az elvégzett iskoláról,egyetemről, a munkáról, ahivatásról, a családról, gye-rekekről. Sokan már uno-kákkal is büszkélkedhetnekés nagyon boldogan mesél-tek is a nagyszülői szerep-ről. Csodálkozva hallgattukaz érdekes életutakat, hi-szen akik már nem Árok-szálláson élnek, azok közülsokan 50 éve nem is talál-koztak egymással. Megelégedetten állapítot-ták meg a találkozó végén avolt diákok, hogy mégmindannyian aktívak és leg-többen még nyugdíjaskéntis dolgoznak, nagyon jó voltújra együtt lenni és ezutánévente fognak találkozni.Nagyon hálásak voltak vala-mennyien a szervezőknek!Ebéddel, fotózással, az ün-nepi torta elfogyasztásávalért véget az 50 éves évfo-lyam-találkozó Jászárok-szálláson.
–  Faragóné 

Szántó Zsuzsa és 
dr. Romicsné 

dr. Görbe Éva  –

Évfolyam-találkozó fél évszázad után

Az 1967-ben végzett diákok Thiel Miklósnéval

Irénke néni köszöntése

Osztályfőnöki óra Klári nénivel

1240 négy fős, 14-22 éve-sekből álló középiskolás csa-pat részvételével október12-én indult – immár ötödikalkalommal – a 2017. éviPénzSztár verseny, amely-nek főtámogatója a Buda-pest Bank és kiemelt szak-mai partnere a NemzetiAdó- és Vámhivatal.A PénzSztár versenynekaz a célja, hogy játékosan,online felületek segítségé-vel ismertesse meg a fiata-lokat a pénzügyek világávalés rávezesse őket a helyes,tudatos és felelős pénzügyidöntésekre. A szervezőkszerint ezt akkor lehet aleghatékonyabban elérni,ha a diákok már a középis-kolában találkoznak a pénz-ügyi-gazdasági ismeretek-kel. Azok a fiatalok, akiktisztában vannak a minden-napokhoz szükséges pénz-ügyi ismeretekkel, reálisab-ban tervezik a jövőt, fejlő-dik a fogyasztói tudatossá-guk és nagyobb esélyük vanaz egzisztenciális bizton-ságra.

Nagy sikernek számít,hogy a PénzSztár Hazai ésHatáron Túli Magyar Közép-iskolák Pénzügyi, Gazdaságiés Vállalkozási Versenyén aDeák Ferenc Gimnázium,Közgazdasági és Informati-kai Szakgimnázium csapata2017. október 26-án, csütör-tökön, Szolnokon, a Neu-mann János Egyetem Gaz-dálkodási Kar Campusánmegszervezett megyei for-dulón 5. helyezést ért el. Bára csapat tagjai a „NAGYfiúk”nevet választották, még csakkét és fél hónapja tanulják apénzügyi-gazdálkodási is-mereteket, lévén a 9. B osz-tály tanulói. Farkas Máté,Kuczi Balázs, Szabó Dávid,Tamás Bálint István és Tan-czig Dániel olyan mezőny-ben álltak helyt, ahol 11-12-13. évfolyamos diákokkalkellett összemérniük tudás-ukat. A versenyre való fölké-szülésüket nagyfokú moti-váltság jellemezte, büszkéklehetünk a fiatal csapat ki-tartására és teljesítményére.
–  Kisfaludi Irén  –
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Az őszi szünet után kipi-henten, újult erővel kezdő-dött a tanulás, folytatódott aversenyekre való jelentke-zés, felkészülés. Október 27-én, Szolnokonkerült megrendezésre a Bo-lyai Matematika Csapatver-seny eredményhirdetése,melyre iskolánkból 3 csapa-tot vártak. Az 5. b #4-es csa-pata (Jakus Barnabás, MajorÁdám, Major Dávid és Rad-nai Norbert) 65 nevezettcsapat közül 3. helyezést értel, felkészülésüket segítetteSzabó Katalin tanárnő. 40csapat közül a 4. b Agyas 4-es csapata (Görbe Bálint,Ivony Máté, Kovács Tamás ésSzaka Csanád) 4. helyezetteklettek, melyhez a felkészülésidőszakában sok segítségetkaptak Támbáné SzabóMária tanító nénitől. A har-madik évfolyamon 33 csapatnevezett, iskolánk 3. a osz-tályának Mygnonok csapata(Görbe Ádám, Gyenes Donát,Kovács Amarilla és VargaNoel) 5. helyezést ért el. Fel-készülésüket segítette Sza-bóné Ulaki Erika tanító néni.Gratulálunk a szép eredmé-nyekhez! 8. osztályos tanítványainkoktóberben Szolnokon ésJászberényben vettek részt aPályaválasztási Kiállításonés Szakmai Napokon. No-vember 6-án pályaválasztásiszülői értekezleten 16 kö-zépiskola képviselői adtakiskolájukról, az ott folyó ta-nításról tájékoztatót a szü-lőknek és 8. osztályos tanít-ványainknak. Bízunk benne,hogy a szakmai napok és tá-jékoztatók segítségével fele-lősségteljesen és megalapo-zottan tudnak választani is-kolát ballagó diákjaink.

November 6-án Ács Adri-enn tanító néni és lelkes tár-sai egy Iron-Box kondirátszerveztek és ennek a bevé-telét felajánlották iskolánk 3tanulójának, akik nemrégveszítették el édesapjukat.Köszönjük a részvevőknek,akik fontosnak tartottákezen a délutánon való rész-vételüket és a felajánló ta-nító néninek a család nevé-ben.

Iskolánk Diákönkormány-zata tökfaragó versenyt hir-detett. Számos érdekesalakú tök kapott új formát aszakavatott kezek munkájaután. A remekműveket isko-lánk aulájában, valamint egydélutánra az alsós gyerekekfaragott tökjeivel együtt is-kolánk utcai lépcsőjén cso-dálhatták meg a járókelők. November 10-én iskolánk72 tanulója 18 csapattal vett

részt a Bolyai AnyanyelviVersenyen. A legjobb 10 he-lyezett között van a 3. aÜgyes 4-es, a 4. b Nyelvtörő,az 5. b Észlények, az 5. d Tu-dorok, a 6. a Csörsz és a Dé-

libábok és a 7. a Szóforgatócsapata. Az eredményekről akövetkező lapszámunkbanszámolunk be. A Zeneiskola ez évben Ko-dály Zoltán halálának 40. év-fordulójára Kodály hetetrendezett. A rendezvényso-rozat részeként elsőként no-vember 22-én délután ke-rült megrendezésre a IV.Kertész Erzsébet népdalé-neklő verseny a MűvelődésiHázban. Novemberben Ko-dály tesztet töltöttek ki ta-nulóink, magyar órán Ko-dály által gyűjtött balladákatdolgoztak fel, informatikaórán diasorozatot készítet-tek. Így tisztelegtek a világ-hírű zeneszerző, zenetudós,zeneoktató, népzenekutatóelőtt.

Iskolánk felső tagozatostanulói közül közel 50 diáknovember 17-én az Aqua-worldbe látogatott.E tanévben is 3 előadásoshangversenybérletet lehe-

tett vásárolni a zene iránt ér-deklődőknek. A filharmóniaibérlet keretében november

17-én hallhattuk a SzolnokiSzimfonikus Zenekar elő-adásában a Minerva bábcso-port közreműködésével Fa-zekas Mihály: Ludas Matyitörténetének megzenésítettváltozatát. Az előadás humo-ros formában mutatta be,hogy a furfangos szegényle-gény hogyan jár túl a gazdaguraság eszén, és – akárcsak amesékben – miként diadal-maskodik az ügyesség és azelszántság a kapzsiság és abutaság felett. A népszerű éstanulságos mese ezen az elő-adáson gyakorlott bábosok,valamint egy mesemondósegítségével interaktívmódon elevenedett meg, ésígy lehetőséget nyújtott a ze-nepedagógiának egy kama-raegyüttes segítségével arra,hogy – a megszólaló hang-szereket az egyes szereplők-kel társítva – a gyerekek necsak a szöveg mentén, de azene nyelvén is megismerjéka történetet.
–  Szabó Erika  –

Esemény ~ eredménynaptár

A Bolyai matematikaverseny  3. helyezést elérő csapata
és felkészítő tanáruk, Szabó Katalin

Görbe Ádám, Gyenes Donát, Kovács Amarilla és Varga
Noel, a Bolyai matematikaverseny nyertesei és a felké-
szítő tanító néni, Szabóné Ulaki Erika

Görbe Bálint, Ivony Máté, Kovács Tamás és Szaka Csa-
nád, a Bolyai matematikaverseny nyertesei és a segítő
tanító néni, Támbáné Szabó Mária

Az Iron Box kondióra résztvevői egy nemes célért
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A Mozgássérültek VárosiCsoportja éves taggyűlését ahagyományoknak megfele-lően a jászárokszállási Szé-chenyi István Általános Is-kola és AMI Szent Vince útitornacsarnokában tartottameg. A tagokat ízlésesen fel-díszített terem és névreszóló asztalok fogadták. Drapos Béláné, a taggyűléslevezetője köszöntötte amegjelenteket, a vendége-

ket, felsorolta az előző tag-gyűlés óta elhunyt tagoknévsorát, gyertyát gyújtvanéma tiszteletadással emlé-keztünk rájuk. Ezt követőenismertette a napirendi pon-tokat. Fehér Lászlóné, a városicsoport vezetője köszöntöttea tagtársakat, majd az elmúltév eseményeiről számolt be.Hangsúlyozta annak jelentő-ségét, hogy más városokból,

Jászberényből és Kenderes-ről is megtisztelték taggyűlé-sünket. Ez az év is esemé-nyekben gazdag volt, hiszennagyon sok városi rendezvé-nyen vettünk részt, és ma-gunk is szerveztünk előadá-sokat, színes programokat,színházlátogatásokat, kirán-dulásokat. Novemberben Szolnokona tisztújító közgyűlésen vet-tek részt küldötteink, aholúj megyei vezetőket válasz-tottak. Az egyesület elnökeMurányi Zsigmondné lett,akit már személyesen isme-rünk, hiszen többször éne-kelt városi rendezvényein-ken. A vezetőségi tagokközé Fehér Lászlónét is be-választották, Antal Alajosnépedig az ellenőrző bizottságtagjai között szerepel. Dec-emberben részt vettünk ahelyi Téli Esték rendezvény-

sorozaton és karácsonyicsomaggal kedveskedtünktagjainknak. Az éves prog-ramjainkról rendszeresenbeszámoltunk a Jászvidékújságban. Az Önkormányzatáltal kiírt pályázaton idén250 000,- forintot nyertünk.Ebből is finanszíroztuk a ki-rándulásaink költségeit.Szintén az Önkormányzattámogatásának köszönhet-jük, hogy a helyi strandot

idén is kedvezményesen lá-togathattuk és továbbra istérítésmentesen biztosítjarendezvényeink számára ahelyet. Köszönjük a PetőfiSándor Művelődési Ház dol-gozóinak az önzetlen segít-ségét, a Városgondnokságdolgozóinak a tárgyi feltéte-lek megteremtését.Egyesületünk szerencséshelyzetben van, mert többfórumon is elhangzott, hogy

más településeken nem kap-nak ennyi támogatást, segít-séget a mozgássérültek. Azidén még egy váratlan sze-rencse ért bennünket. Egykorábbi megállapodás alap-ján a megyei egyesülettől azÖnkormányzatnak felaján-lott helyi üdülőtelkeket sike-rült eladni, és a megegyezésszerint egy telek árát azegyesületünk kapta, mely-nek értéke 314 961,- Forint. Ebben az évben nagyobbjogszabályi változás nemtörtént, de Fehér LászlónéSárika továbbra is szívesenad felvilágosítást, segítnyomtatványok kitöltésé-ben. A beszámoló után hoz-zászólások következtek.Az első felszólaló GergelyZoltán polgármester volt, akiismertette a megvalósult és atervezett fejlesztéseket.Ebben az évben is ügyeltek a

sérült emberek körülményei-re, a felújításoknál figyelmetfordítottak az akadálymente-sítésre. Az autóbusz megálló-nál létrehozták az akadály-mentes, higiéniai feltételek-nek megfelelő WC-t. A Rá-kóczi úti iskola ebédlőjét ki-bővítették, az Öregek Nap-közi Otthonában a tető és azenergiaellátás felújítása meg-történt, belső átalakítások isvoltak. Folyamatban van aPolgármesteri Hivatal felújí-tása. A Bölcsőde bővítésérekiírták a közbeszerzési pályá-zatot. Polgármesterünk kez-deményezésére az Ipari Parklétesítményeinek vezetői tá-mogatni fogják a városunk-ban működő civil szervezete-ket. Ennek egyik jó példájavolt a Rosenberger Magyar-ország Kft. által felajánlott te-levízió. Gergely Zoltán hozzá-szólásában még megemléke-zett a nemrég elhunyt, kétköztiszteletben álló orvosról,Dr. Gyenes Miklósról és Dr.Edelényi Béláról, akik évtize-deken keresztül biztosítottáka város lakóinak egészség-ügyi ellátását.A következő felszólaló KissCsaba esperes volt, aki hang-súlyozta a segítségnyújtásfontosságát. Jézus példájáthozta fel, aki élete sorántöbbször is találkozott moz-gássérült emberekkel, segí-tett rajtuk csodatételével.Példáját követve segítsünkmi is embertársainkon!Veres László, a helyi Cu-korbetegek Egyesületénekvezetője a gyógycipőíratáslehetőségeit ismertette ésfelajánlotta további segítsé-gét. Az újonnan megválasztottmegyei egyesület vezetője,Murányi Zsigmondné meg-köszönte a csoportvezető ésa polgármester részletes be-számolóit. Néhány mondat-ban ismertette a felmerülőnehézségeket, majd az elkö-vetkező idők feladatait vá-zolta.Taggyűlésünk befejezése-ként egy színvonalas kultu-rális műsor következett,amely során fellépett a ken-deresi Topogók tánccso-portja, akik a Ki mit tud ver-senyen már kétszer is aranyminősítést nyertek. Ezután aviszneki Kamaszka Hagyo-mányőrző Néptánccsoportutánpótlásának táncosaibangyönyörködhettünk.  Az est vacsorával és a tom-bolahúzással zárult. Ezútonis szeretnénk megköszönni atagoknak, az intézmények-nek, a civil szervezeteknek, avállalkozóknak és a magán-személyeknek az önzetlenfelajánlást, hiszen értékestárgynyeremények találtakgazdára.
–  Kácsor Balázsné  –
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Az Informatikai és KönyvtáriSzövetség több mint tíz éverendezi meg október első heté-ben az Országos Könyvtári Na-pokat. A rendezvénysorozat te-matikája minden évben köz-pontilag meghatározott, ehhezigazodva kell a könyvtáraknakprogramokat szervezni. Idén a„Csak tiszta forrásból!” címetkapta a rendezvény, a jászárok-szállási Városi Könyvtár pediga boldogság forrásait boncol-gatva három írónőt látott ven-dégül. Emellett lehetőség volt ahéten ingyenes könyvtári tag-ság váltására és részt venni akönyvbörzén.Október 3-án Leitner Olgaíró-olvasó találkozójára láto-gathattak el az érdeklődők. Azírónő „Bakker, anya lettem”című könyvével vált híressé,melyben az anyaság kevésbészép oldalát fedi fel. 

Legújabb könyve, a Púdernélkül női problémák köréépül, olyan témákban, mint aszingli élet, az anyaság, vagyaz állandó elvárások. Eredeti,sőt néha meghökkentő vála-szokat ad az ezekhez kötődőkérdésekre.Az esemény kötetlen, szóki-mondó, baráti hangvételű ta-lálkozást jelentett a fiatal író-nővel.Október 6-án, pénteken Sán-dor Anikó írónő volt a könyvtárvendége, aki életéről és köny-vei születéséről mesélt a kö-zönségnek. Elárulta, hogy né-hány évvel ezelőtt egy bulvár-hírlap főszerkesztő-helyettesevolt, de a megfeszített és néhamoráltalan munkából hamaro-san elege lett. Sok munkatársamegbetegedett, és az volt az ér-zése, ha nem hagyja ott a mun-kahelyét, ő lesz a következő.Nem tudta, miből fog élni ésmihez fog kezdeni, de hallga-tott a belső hangjára, és fel-mondott. „Normális emberilyenkor takarékoskodni kezda félretett pénzéből, én azon-ban arra gondoltam, mi az,amit meg szeretnék tenni, desosem volt rá lehetőségem”-árulta el. Régi vágya volt el-menni Buenos Aires-be és egyvideóban látott utcán üldögélniargentin táncosok mellett; ha-marosan repülőre szállt és ott

ült annál az asztalnál, egy tán-coló pár mellett. Úgy érezte,semmi sem lehetetlen.Három hétre indult, de végülnégy hónapig maradt: tetszettneki, hogy egy nagyon másfélevilágba csöppent, ahol az em-berek alapvetően elfogadóakmindenkivel szemben. Haza-tért, amikor elfogyott a pénze.Elszomorította a gondolat,hogy újra beálljon a mindenna-pok taposómalmába, úgyérezte, valamit még tennie kellazelőtt. Eszébe jutott egy régiolvasmánya a spanyolországiSzent Jakab-zarándokútról, azEl Caminóról, és arra gondolt,végigjárja ezt az utat.A 800 km-es útvonal hegye-ken, völgyeken, falvakon, váro-sokon keresztül halad, első ál-lomása még Franciaországbantalálható. Sándor Anikó 40 napalatt tette meg a távot, és ren-

geteg különleges élményt szer-zett közben.A Caminón a zarándok asaját életét járja végig, az úttükröt tart az ember életéről.Az írónő például szimbolikusjelentését látta annak, mikor atúl nehéz hátizsákjából kipa-kolta a felesleges tárgyakat.Megtapasztalta, hogy nagyonkevés holmival is lehet nagyonboldognak lenni, és hogy mi-lyen kevés dologra van az em-bernek igazán szüksége, haza-térve pedig hasonlóképpenmegszabadult a nélkülözhetődolgaitól. Azóta is törekszikarra, hogy élete középpontjá-ban ne az anyagiak álljanak.Az út során sok kellemetlen-ség érte, poloskái voltak, a lábamegfájdult, nehezen aludt azarándokházakban, az utazásélménye azonban kárpótolta anehézségekért. A Caminón ha-gyományosan csodák történ-nek, és az írónő is szerzettilyen tapasztalatokat. Amikora kedvenc zenéjét szerettevolna hallgatni, hamarosan,egy szálláshelyre érve meghal-lotta a dalt, amikor gyümölcsötkívánt, becsületkasszás gyü-mölcsárura bukkant; minthavalaki hallotta és teljesítettevolna a kimondatlan kéréseit.Annyira különleges dolgoktörténtek vele, hogy úgy érezte,papírra kell őket vetnie. Jegyze-

teket készített az út során, ha-zatérve pedig arra gondolt,hogy a sok jegyzetből és ta-pasztalatból könyvet írhatna. Akiadó szívesen fogadta, könyvekarácsony előtt megjelent éskét hét alatt elfogyott, majd azújabb kiadás is. Sikerén felbuz-dulva adta ki eztán BuenosAires-i élményeit, majd zarán-doktársairól az „Ajándék – Életaz El Camino után” címűművét. Későbbi indiai útja ins-pirálta a „Zuhanórepülés – Ösz-szetörve Indiában” című köny-vét.Mivel sokan fordultak hozzátanácsért, elvégzett egy életve-zetési tanácsadó-képzést. Elin-dult a magyarországi SzentJakab-úton, ami „A magyar ElCamino” című regényét ihlette,majd egy osztrák szállodábantartott életvezetési kurzust,ebből szintén született könyv.Kedvenc műve egy El Caminofelnőtt kifestő, aminek rajzait őkészítette el, bár korábbantávol állt tőle a rajzolás. Leg-újabb könyve arról szól, mi tör-ténik, ha valaki nem hallgat abelső hangjára. Számára az el-múlt évek legnagyobb tanul-sága, hogy erre a hangra odakell figyelni.Sándor Anikó könyveit ahelyszínen kedvezményesenlehetett vásárolni.Október 7-én, szombaton Te-legdi Ágnes írónő, természetfo-tós, gyógypedagógus tanár lá-togatott el a Városi Könyvtárba.„Ó, azok a csodálatos állatok!”címmel tartott vetítéssel egy-bekötött, interaktív előadást éskézműves foglalkozást. Hárommesét mondott el, az előadásátgyönyörű természetfotók kí-sérték, és a közönség meghall-gathatta az egyes madarakénekeit is.Első történetét –Perpatvar amadáretetőn– a madarak télietetése és fotózása ihlette. Me-séjében tengelicek veszeked-nek a madáretetőn, közéjükszáll egy meggyvágó pinty is,majd mindannyian szerencsé-sen elmenekülnek az éhes kar-valy elől. Második történeteegy bátor hattyúról szólt, akicsaládja védelmében elkerge-tett egy vízbe ugrott kutyát. Aharmadik mese hősei vidrákvoltak: fogságban nevelkedettvidrák mesélték el vadon élőtársaiknak, hogyan mentettékmeg őket kölyökkorukban azemberek, hogyan gondoztákőket és szoktatták őket visszaa természetbe.A történetek után a gyerekekmadárhangok felismeréséveljátszhattak, majd közös kéz-műves foglalkozáson vehettekrészt az írónővel. Telegdi Ágneskönyveit a műsor után meg le-hetett vásárolni.
–  Surányi Anna  –
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Mozgássérültek taggyűlése

Kézműves foglalkozás Telegdi Ágnes írónővel



BERLIN
2017. szeptember 27.A Carrier Commercial Refri-geration a berlini 8., éventemegrendezett  ATMOsphereEurope konferencián bemu-tatta természetes hűtési meg-oldásait, amelyeket  széles kör-ben és minden éghajlati zóná-ban alkalmazni lehet. A fenn-tartható technológiák úttörő-jeként a Carrier és a hozzá tar-tozó márkák kiemelik aCO2OLtec® Evo transzkritikusrendszer és a többkompresz-szoros kondenzációs egységtermék-esettanulmányait, va-lamint bemutatják a szén-dio-xidot (CO2 vagy R744) és pro-pánt (R290), mint természeteshűtőközegeket használó hűtő-berendezéseket. A Carrier,mint a csúcstechnológiás fűtés,klíma és hűtési megoldások vi-lágelső vezető szerepet betöltővállalatcsoportja, a UnitedTechnologies Corp. (NYSE:UTX) egysége, az UTC Climate,Controls & Security részeként.„Várjuk az ügyfelekkel, partne-rekkel való találkozásokat ittaz ATMOsphere konferencián,hogy megoszthassuk egymás-sal a legfrissebb természeteshűtőközeg-technológiákkalkapcsolatos ismereteket" -mondta Guillaume Burvingt, aCarrier Commercial Refrigera-tion EMEA marketing igazga-

tója. "A természetes hűtőkö-zeg-megoldások vezető szállí-tójaként a Carrier CommercialRefrigeration teljes körű kulcs-rakész termékeket és szolgál-tatásokat nyújt minden egyeséghajlati zónában és szinteminden alkalmazásban."
A Carrier legú-
jabb fejlesztései:
CO2OLtec® EvoA Carrier fejlett CO2OLtecEvo transzkritikus CO2 rend-szerei újonnan kifejlesztett,

szabályozható moduláló ejek-toros technológiát tartalmaz-nak. Ez az új technológia nö-veli a rendszer energiahaté-konyságát, így a CO2-rendsze-rek életképes alternatívát je-lentenek a melegebb éghajla-tokban, valamint a hideg ésenyhébb éghajlatú vidékekena hővisszanyerés előnyeit biz-tosítják.A CO2OLtec Evo transzkriti-kus rendszer a természeteshűtőközeget, a CO2-t használja,amely egy biztonságos, nemózonlebontó gáz, amelynekglobális felmelegedési poten-ciálja (GWP) 1 . A lehetségeshűtőközeg-szivárgásoktólnincs további globális felmele-gedési hatás, mint a hagyomá-nyos rendszereknél, amelyekszintetikus hűtőközegekethasználnak magasabb GWP-vel, hiszen a CO2-rendszerekszén-dioxidot a kültéri levegő-ből használnak fel.
Többkompresszoros 
kondenzációs egység 
CO2-velA csendes és környezetkí-mélő többkompresszoros CO2-kondenzáló egység az újra-hasznosított CO2-hűtőközegetalkalmazza, nem bocsát ki újüvegházhatású gázokat, ésnincs hatással az EU F-gáz sza-bályozására. Az inverteresmeghajtású kompresszorral

felszerelt egység ideális a vál-tozó kapacitású alkalmazások-hoz, például a kisebb élelmi-szerüzletekhez, benzinkutak-hoz, éttermekhez, vendéglá-tókhoz és nagy konyhákhoz.Az egység alacsony zajszintű,és több elpárologtatóhoz csat-lakoztatható. Ideális a szerelőkés a szerviztechnikusok szá-mára is, köszönhetően részbenaz optimális javíthatóságának,amely lehetővé teszi, hogykönnyebben hozzáférhesse-nek az összes alkatrészhez.

Optimer® alacsony 
rakodású hűtött 
fali regálAz Optimer alacsony rako-dású hűtött fali regál maxi-malizálja az áru megjelení-tési területét, miközben mi-nimalizálja a működési költ-ségeket. A környezetbarát,természetes hűtőközeggel(propánnal) szerelt berende-zés energiatakarékos ventil-látor motorokkal és a Carrierspeciálisan tervezett LED-eslámpáival rendelkezik, ame-lyek akár 61 százalékkalcsökkenthetik energiafo-gyasztását az elődjéhez ké-pest.Az Optimer LG készülék el-nyerte a ProCold díjat, mint azEuroshop 2017-en kiállítottleghatékonyabb fali regál afüggőleges hűtött szekrényekkategóriában. A ProCold egyfüggetlen EU projekt az ener-giahatékonyság és a környe-zetbarát hűtőközegek alkal-mazásának előmozdításárabeépített aggregátos hűtőbe-rendezésekben.A Carrier a 2009-es beveze-tése óta a konferencia fő tá-mogatója. A Carrier Commer-cial Refrigeration termékport-foliójával és fenntarthatómegoldásaival kapcsolatos to-vábbi információért látogas-son el a www.carrier-refrige-ration.com weboldalra
A Carrier-rőlA modern légkondicionálófeltalálója által alapított Car-rier világelső a csúcstechno-lógiájú fűtési, légkondicionálóés hűtési megoldások terén. ACarrier szakemberei fenn-tartható megoldásokat kínál-nak, integrálva az energiata-karékos termékeket, az épü-letgépészeti megoldásokat ésaz energetikai szolgáltatáso-kat a lakossági, kereskedelmi,kiskereskedelmi, szállítási ésélelmiszerlánc ügyfelek szá-mára. A Carrier az UTC Cli-mate, Controls & Securityrésze, a United TechnologiesCorp. egysége, amely világ-szerte vezető szerepet tölt beaz űrhajózási és épületgépé-szeti ágazatokban. Továbbiinformációért keresse fel awww.carrier.com webhelyet,vagy kövesse a @SmartCold-Chain-t a Twitteren.
–  Carrier Kommunikáció  –
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A Carrier bemutatja
legújabb,

a fenntartható hűtéssel
kapcsolatos innovációit

a 2017. évi ATMOsphere
Europe konferencián

Jászárokszállás VárosÖnkormányzata tervbevette, hogy az ősz folyamána hiányzó utcanévtáblákatpótolja.Az elmúlt időszakbanmegtörtént a város teljes

területén a meglévő utca-névtáblák felmérése. Azigen jelentős darabszámmiatt több ütemben tervez-zük az utcák névtáblákkaltörténő ellátását, pótlását.Első ütemben 222 db táblarendelése történik, amely-nek bruttó ára: 490.982,- Ft.A felmerülő költségeket azÖnkormányzat vállalja.Ez a mennyiség arra ele-gendő, hogy az utcák elejénés végén táblákat helyez-zünk el. A következő ütem-

ben a kereszteződéseketfogjuk ellátni táblákkal. Több kivitelező megkere-sését követően egy buda-pesti cég által ajánlott, fes-tett feliratú fém utcanév-táblára esett a választás.

Az utcanévtábla anyagá-ról, kiviteléről a következőtájékoztatást adjuk:• A tábla mérete: 150 x500 mm, lemezvastagság:0,7 mm, festett (porszórt)horganyzott lemez. • A jobb tartás végett atábla széle vissza vanhajtva. Négy furaton ke-resztül történik a rögzí-tése. A gyártó 10 év garan-ciát vállal a táblákra.• A háttér fehér színű lesz,a felirat fekete. Amint a

képen látható, egy keretveszi körbe a feliratot, ame-lyek a sarkoknál ívesen csat-lakoznak.• A betűtípus kiválasztá-sánál törekedtünk a minéljobb láthatóságra, vala-mint a meglévő táblákkalvaló összhangra. A Polgármesteri HivatalMűszaki Irodájának irányí-tása mellett a Városgond-nokság végzi a táblák kihe-lyezését.Fontosnak tartjuk agyors, pontos tájékozódásérdekében az utcák táblák-kal történő ellátását, a men-tők, tűzoltók, rendőrség tá-jékozódásának elősegíté-sét, ezáltal megkönnyítve ahelyszínre érkezésüket.A táblák kihelyezése azutca és a házak elhelyezke-dése függvényében a kerí-tésre, házfalra történik. Ezennel megkérjük a la-kosokat, hogy a hiányzóházszámtábláikat a jövőbenszíveskedjenek pótolni!Kérjük a táblák kihelye-zésében a lakosság szívesegyüttműködését, hiszenez mindannyiunk érdeke!
–  Parti Jenő  –

műszaki ügyintéző

Utcanévtábla
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Mióta világ a világ – leg-alábbis az én emberi időszá-mításom szerint –, a novem-ber hónap az egészségneve-léssel fonódik egybe. Nem vé-letlenül. Gyermekkoromban,a maihoz képest ingerszegényvilágban a befelé fordulás ve-szélyétől kellett leginkább tar-tani. A hosszú, sötét téli esték,a kíméletlen hideg, a ködös,napfény nélküli napok testet-lelket veszélyeztető hatásátkellett leküzdeni, ehhez felvi-lágosítást nyújtani. Ma már ahatalmas ingeráradat, a vége-láthatatlan feladattenger tete-jén való szörfözés jelenti a leg-nagyobb problémát. Kivesző-ben a lecsendesedés, a rege-nerálódás, s ez bizony ismé-telten betegségek kialakulásáteredményezheti. Az egészségmegőrzése komoly kihívás,csak tudatos odafigyelésselvalósítható meg. Így vagy úgy,mindannyian ki kell, hogy en-gedjük a felgyülemlett gőzt!Tudjuk, a forrásban lévő vízsem tűri a fedőt. A gőzkienge-dés fortélyát magunknak kell

megtapasztalnunk, s a szá-munkra legkedvezőbbet al-kalmaznunk. A prevencióazonban országunkban mégmindig gyermekcipőben jár.Jelentőségének nem tulajdo-nítunk akkora fontosságot,mint amennyit módunkbanállna érte tenni. Ez az orszá-gos statisztikai adatokban ismegmutatkozik: dohányzás-ban a magyar gyerekek és afelnőttek az élen vannak és a

fiatalkori ivászatban is az él-mezőnyhöz tartozunk. Azegészséges táplálkozás terénsem állunk túl jól; kevés zöld-ségfélét, gyümölcsöt fogyasz-tunk, mely mozgáshiánnyal ispárosul. A lakosság több mintkétharmada tíz percet semsportol naponta. Így nemcsoda, hogy Magyarországonhárom felnőttből kettő túlsú-lyos vagy elhízott, és a gyer-mekkori túltápláltság terén ismeghaladjuk az uniós átlagot.A rossz szokások beidegződé-seinek elhagyása, avagy meg-reformálása sok energiát,nagy akaraterőt, elszántságot,rendszerességet követel a re-formertől. Környezetünk isalaposan visszahúz, hiszen atestmozgás gyakorlása, azegészséges táplálkozás köve-tése, a lélek gondozása sokak-

ban még ma is előítéletekkelpárosul. Az a téves eszme,hogy tenni önmagunkért bűn,flancolás. Aki olvas, rejtvénytfejt, kirándul, túrázik, szín-házba jár, kávézóban jót be-szélget, énekel, fut, úszik, tor-názik vagy táncol, erősen kü-lönbözik az átlagtól. Meggyő-ződés, hogy azért engedhetimeg magának az előzőeket,mert velünk ellentétbenkönnyű élet jutott számára

osztályrészül. Ez sok esetbenhatalmas tévedés. Okos előre-látással, jó időbeosztással,kellő tájékozódással szinte va-lamennyi tevékenység űzhetőkevés pénzráfordítással is.Csak az alábbiakat kell betar-tani: nyitott szemmel és fülleljárni, a lehetőségeket megra-gadni, kihasználni, bátran cse-lekedni. Ez vonatkozik a fel-nőttekre. Gyermekként talánmég megvan az esélye annak,hogy a láthatatlan korlátok felse épüljenek, vagy minimálisméretűek legyenek. Ezértegészségtudatos, preventívszemlélet érvényesülésénekszem előtt tartására kell ösz-tönöznünk gyermekeinket, atesti, lelki és szociális jólétükbiztosítására kell fókuszál-nunk. Az egészségügyi szoká-sok alakítása rendkívül gon-

dos odafigyelést, családdal ésmás külső partnerrel történőszoros együttműködést kí-vánó feladata az óvodának.Most novemberben kéthetesegészségprojekt keretében azegészség értékként kezelé-sére fókuszálunk valameny-nyien. Sok érdekes, tartalmastevékenység végzése mellettellátogattunk a Szent MargitGyógyszertárba, mozogtunkaz Eleven Házban, ismerked-

tünk a Mentőállomáson dol-gozók munkájával. A védőné-nikkel együtt lábtornáztunkés a helyes fogmosás fortélyátis elleshettük. Így bővült látás-módunk. A nyílt napokon valóaktív együttműködésen túl aszülőket újabb játékra invitál-tuk. Tőlük otthon készítettzöldség- és gyümölcsalkotá-sokat vártunk. Az óvodánkéntfelállított lelkiismeretes zsűrisajátos szempontrendszeralapján munkálkodott. ADobó úti óvodában az „egy-szerűség-nagyszerűség” és a„kevesebb néha több” elve ve-zérelte őket. A Lehel úti óvo-dában a kompozíció össze-tettsége, kifejezőereje hatott adöntés végeredményére.Mindkét zsűrivel ámulattalcsodáltuk a szülők zsenialitá-sát, s egyetértésben úgy dön-töttünk, a látványt, esztétikaiélményt a többi jászárokszál-lási lakossal is megosztjuk. Akreációkat sebtében átszállí-tottuk a Petőfi Sándor Műve-lődési Házba, és a hirtelennyílt kétnapos kiállítás tényéta facebookon hirdettük meg. 
A következő gyermekek

és családjai lettek díjazot-
tak:

Dobó úti óvoda1. Kis Dominika(Mackó csoport)2. Mozsár Gergő János (Csicsergő csoport)3. Szőke Tibor(Csicsergő csoport)
Lehel úti óvoda1. Árvai Tamás (Napsugár csoport)2. Bobák Nándor(Katica csoport)3. Baráth Bence(Napsugár csoport)Kreativitásuk jutalmául egy-egy gyümölcskosarat kaptak,melyet reméljük, nem fúrtak-faragtak, hanem jóízűen befa-latoztak. A többi résztvevősem ment haza üres kézzel.Narancsot és emléklapot kap-tak leleményességükért cse-rébe. Bizton állíthatom azon-ban, hogy a közel százhúsz al-kotás készítői egyenként ismind nyerteseknek éreztékmagukat a pályamunka készí-tése közben. Hiszen a legfon-tosabbat – az összetartozás él-ményének semmivel nem pó-tolható érzelmi töltetét - éltékát a közös munkálkodás alatt.Kedves Olvasó! A felnövekvőnemzedék számára Ön is le-gyen példakép, éljen Dr. Szé-kely Lajos meghatározása sze-rint: „Az egészség tehát nemállapot jellegű, hanem aktív, al-kalmazkodó-alakító tevékeny-ség, nem a természet aján-déka, hanem olyan érték, ami-ért napról- napra tenni kell va-lamit.”
–  Ferenczné Laska Erika  –

Óvoda krónika   
SzEnT AndráS hAvA - nOvEmbEr



A Lehel úti óvodában min-den beérett, elfogyott a sokfinom kerti termék, az ágyásszépen rendbe lett téve. ADobó úti óvodában a termé-szet még próbálkozik. Ittmég van paradicsom, kara-lábé, kevés uborka is, igaz aszamóca már csak néhánypiros szeme árulkodik: itt azősz. Megérte egész évben agyerekek legnagyobb örö-mére a kerteket ápolni, gon-dozni.Október 18-án reggel ki-rándulni mentünk. Elsőutunk a gyöngyösi MátraMúzeumba vezetett. Gyö-nyörű látványban volt ré-szünk, a különböző témájúkiállított tárgyak, fák stb.megtekintése közben. Majdátsétáltunk a Szent Bertalantemplomba, ahol megtekin-tettük a Kincstár kiállítását.Ezután elutaztunk Mátrafü-redre. Itt városnézés volt,majd végigsétáltunk és meg-pihentünk a szépen kiépítettparkban. A finom ebéd elfo-gyasztása után erdei sétáraindultunk a jó levegőben.Késő délután értünk haza.Október 19-én szabolcsialma- (Golden, Mutsu, Deli-csesz, Idared) és hagymavá-sár volt a Polgármesteri Hi-vatal udvarán. Az időjárás iskedvezett az árusításhoz, az

áru is hamarabb érkezett azígértnél, így már a vásárlóknagy részét sikerült kiszol-

gálnunk 11 óráig. Néhányérdeklődő még zárás után isérkezett, azért nekik is ad-tunk almát. Amennyiben le-hetőség lesz rá, jövőre ismegszervezzük a vásárt.November 7-én egyesüle-tünk ülést tartott. Először

meghallgattuk Gergely Zol-tán polgármesterünk átfogótájékoztatóját városunk ideieredményeiről és a későbbitervekről. A kérdések-vála-szok meghallgatása utándöntés született a december5-i program időpontjáról,feladatairól.
–  Nádas Illés  –

Kertbarát kör
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2017. október 18-án a jász-árokszállási Petőfi Művelő-dési Házban folytatódott anagy népszerűségnek ör-vendő pszichológiai előadás-sorozat második állomása,melyen dr. Kádár Annamáriaelőadását hallhattuk.Dr. Kádár Annamária pszi-chológus, egyetemi adjunk-tus, a Babes-Bolyai Tudo-mányegyetem marosvásár-helyi kirendeltségének veze-tője. Doktori disszertációjá-ban több mint ezer, gyer-mekek által írt mesét vizs-gált meg. Az Erdély FM rádióPszichotrillák című műsorá-nak szakértőjeként hiszi,hogy a fejlődés igazi mozga-tórugója a komfortzóna el-hagyása, az egyik legmé-lyebb erőforrás a mese.Ebben próbál segíteni azok-nak, akik előadásán résztvesznek.A Mesepszichológia címűkönyvek szerzőjeként rávilá-gít arra, hogy az életben valóboldogulásunk nem csak ér-telmi képességeinken múlik.Az igazi sikereket és a belsőharmóniát csak akkor érhet-jük el, ha fejlett az érzelmiintelligenciánk.A mese olyan lelki táplálék,amely életre szóló nyomokathagy a gyermekben. A mesé-lés sajátos szituációja, ben-sőséges hangulata adja megaz érzelmi biztonságot, anyugodt, csendes és szere-tetteljes légkört, amelybenmeg lehet pihenni. A mesetudattalanul készíti fel agyermeket az életben ráváró nehézségekre, dönté-sekre. Felnőttként talán nemis gondolnánk, hogy egy me-

sehős élete milyen sokbanhasonlít a mi hétköznapiéletünkhöz, azonosulva vele

megtanulhatjuk, hogy nemhátrálhatunk meg az akadá-

lyok, megpróbáltatások elől.Az előadás egyik kulcsmon-data talán az, hogy legyünkmesehősök a saját életme-sénkben. Ahogy már a mesekezdetén nehézségekkel ta-lálja szemben magát a hős,ugyanúgy megtörténikmindez a mi életünkben is.Nem gonosz mostohákkalvagy sárkányokkal kellszembenéznünk, de egyetmegtanulhatunk hősünktől,mégpedig azt, hogy nincs tö-kéletes pillanat. A legkisebbfiú is egy tökéletlen pillanat-

ban indul el, hogy szerencsétpróbáljon, nekünk sem sza-bad az életben arra várni,hogy majd lesz alkalmasabbpillanat, hogy megtegyünkvalamit. Elég csak arra adrága étkészletre gondol-nunk, amit mindig a megfe-lelő alkalomra, vendégre tar-togatunk, miközben évekkelkésőbb rájövünk, egyszersem került még az asztalra.Megtanulhattuk, hogy utunksorán – ha végre egyszer elin-dulunk – mindig bátornak kelllennünk, bármilyen akadálybaütközzünk is, ahogy azt egyidős hölgy is tette, aki egy

amerikai reptéren megszólí-tott egy néger férfit, s láss cso-dát, segítőkészen útbaigazí-totta őt magyarul.A közel egyórás előadásalatt végigjártuk a mesehősútját, akivel érdemes azono-sulnunk, ha szeretnénk ön-magunkkal és a világgal isharmóniában élni. Dr. KádárAnnamária magabiztos jel-leme, humorral átszőtt, ta-nulságos anekdotái elvará-zsolták a közönséget. 
–  Nagy Kinga  –

Szeretetmorzsák II. – 
dr. Kádár Annamária előadása

A településfejlesz-tési koncepcióról, azintegrált településfej-lesztési stratégiáról ésa településrendezésieszközökről, valamintegyes településrendezési sajátos jogintéz-ményekről szóló 314/2012. (XI. 8.) Korm.rendelet (a továbbiakban: R.) 43/A. § (6)bekezdés a) pontjának megfelelően ez-úton tájékoztatom Jászárokszállás városlakosságát, érdekképviseleti, civil és gaz-dálkodó szervezeteit, vallási közösségeitarról, hogy Jászárokszállás TelepülésképiArculati Kézikönyve (a továbbiakban:TAK) és Településkép-védelmi rendelete(a továbbiakban: TR) elkészült.
A TAK és a Tr megtekinthetők a Pol-

gármesteri hivatal hirdetőtábláján és
az alábbi weboldalon: www.jaszarokszallas.huKérem, hogy a R. 29/A § (4) b) pont ba)alpontjának megfelelően az észrevétele-

ket, javaslatokat a lakossági fórumon szó-ban, illetve a lakossági fórumtól számított8 napon belül papír alapon vagy elektro-nikusan írásban megtenni szíveskedjenek.
Javaslataikat, észrevételeiket, véle-

ményüket a következő címre küldjék
meg:

Jászárokszállási Polgármesteri Hivatal
5123 Jászárokszállás, Árpád tér 1.
e-mail cím: titkarsag.ph@jaszarokszallas.hu

A lakossági fórum helye:
Jászárokszállási Polgármesteri
hivatal, díszterem
5123 Jászárokszállás, árpád tér 1.Amennyiben a meghirdetett anyaggalkapcsolatban kérdésük van, kérem, keres-sék településünk főépítészét:

Farkas renáta főépítész:
(30) 414-6325

Gergely Zoltán
polgármester

h I r d E T m É n Y

Kertbarát kör őszi életéből
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ÉrtesítésFelhívjuk Városunk lakossága figyelmét, hogya Szent Erzsébet Karitász Csoport
2017. november 18-tól késő tavaszig

a ruhagyűjtést szünetelteti.A 2018-as gyűjtés időpontjáról tájékoztatást fogunkadni a Római Katolikus Templomnál lévő hirdetőtáblán.
Szent Erzsébet Karitász Csoport  



A Fortuna Tánc SportEgyesület 2017. november11-én rendezte meg orszá-gos VII. Őszi Táncversenyétművészeti és tánciskolákszámára. A korábbi évek si-keresen megrendezett ver-senyei után ebben az évbenösszesen 10 egyesület tán-cosai mérették meg magukatezen a napon. A jászárok-szállási párok mellett Szol-nok, Jászberény, Salgótarján,Szentes, Kiskunhalas, Buda-pest, Szeged és Békéscsabatáncegyesületeinek verseny-zői is eljöttek. Gergely Zoltán polgármes-ter köszöntőjében elmondta,hogy a város mindig öröm-mel támogat olyan rendez-vényeket, melyek a fiatalokkulturális fejlődését segítikelő. Jászárokszállás VárosÖnkormányzatának hozzájá-rulásával idén is sikerült azegyesületnek biztosítani atáncosok ajándékait, az ér-meket és minden nevezőnekegy-egy csokit!A versenyen közel 40 pármérette meg tudását 8 kate-góriában. Külön öröm, hogya versenyzők közül közel 21

páros „fortunás” táncos volt,ami mutatja azt, hogy a helyifiatalok milyen elkötelezet-tek a társastánc iránt. A dél-
utánba nyúló versenyen apárok standard és latin kate-góriában is parkettra léptek.A táncosok életkoruknak

megfelelően tanfolyamos,gyermek és junior, valamintkezdő vagy haladó korcso-portban indultak, ennek ér-telmében két, három vagynégy táncot táncoltak többkörön keresztül. A versenyzők mellett apontozóbírók is fontos sze-replői voltak ennek a nap-nak. A háromtagú zsűrinek –Bencsik Gergő, Kósa Andrásés Nyilas Dániel táncpedagó-gusoknak – nem volt könnyűdolga. A sok táncpróba nem volthiábavaló, hiszen az árok-szállási párok csaknem min-den korosztályban a dobogóvalamelyik fokára állhattak,standard és latin kategóriá-ban egyaránt. Az elért ered-mények a párok szorgalmasmunkája, valamint az egye-sület táncpedagógusa, SzabóRoland és a tanfolyamos cso-port (Szikra Bettina táncok-tató) segítsége nélkül nemvalósulhattak volna meg. Ajó hangulatú verseny szerve-zésében, lebonyolításábanaz egyesület vezetősége mel-lett a szülők is sokat tettek,az ő munkájukat dicséri,

hogy a hétköznapi tornate-rem méltó otthona lehetettennek a rendezvénynek.Külön öröm és megtisztel-tetés volt számomra, hogy
néhány évvel ezelőtt mégversenyzőként, most pedigműsorvezetőként számítottrám az egyesület vezetősége. 

–  Rab Zsanett  –

Az elmúlt néhány hétbenbeköszöntött az igazi ősz,ennek következtében meg-változtak az út- és látási vi-szonyok, amikhez a közleke-désben résztvevőknek alkal-mazkodniuk kell. A hideg ésnedves, sok esetben sárfel-hordásos útburkolat csú-szóssá válik, és az egyregyakrabban ködös reggelekpedig nagyban csökkentik ajól belátható útszakaszt,ezért a balesetek megelőzé-sének érdekében kérjük aközlekedés minden résztve-vőjét, tartsák be a KRESZ vo-natkozó utasításait.A Tűzoltóság működésiköltségeinek a fedezése érde-kében Jászárokszállás VárosÖnkormányzata anyagi tá-mogatást nyújt részünkre,amelynek ellentételezése-ként különböző feladatokatvégzünk a településünk ja-vára. Már harmadik éve ve-szünk részt a segélyezésicélra adható fák kitermelésé-ben, valamint a Városgond-noksággal egyeztetve végez-zük a közterületeken álló, agyalogos forgalmat és közle-kedést veszélyeztető fák galy-lyazását, eltávolítását, a Szé- chenyi úti kerékpárút nyom-vonalának tisztítását. Az ok-tóber 29-ei viharos erejű szél megtépázta és megmutatta,hogy a városközpont hatal-mas, öreg fűzfái már sajnos nem egészségesek, ezért 30-án a Gyöngyös/Létra segítsé-gével megtörtént az egykori fogadóépület előtti fa vissza-gallyazása. Természetesenminden munkavégzés a ri-

aszthatóság fenntartása mel-lett történik.Az előző lapzárta óta elteltidőszak is mozgalmasan teltTűzoltóságunk életében,mivel a káresemények mel-lett, amik elég széles spektru-mot mutattak, lezajlottak azutolsó negyedév helyismeretifoglalkozásai és begyakorlógyakorlatai, több esetben ajászberényi kollégákkal közö-sen. Mindemellett a már em-lített önkormányzati felada-tokat is folyamatosan végez-zük, valamint az ifjúsági tűz-oltók képzése is töretlen, a jóhangulat fenntartása érdeké-ben közösségi programokat isrendszeresen szervezünk, ígymost töklámpásokat farag-tunk. Halottak napja alkalmá-ból megemlékeztünk elhunytbajtársainkról. Az elmúlt egyhónapban történt két közle-kedési baleset, a viharos erejűszél miatt több viharkár, állat-mentés, kéménytűz, mellék-épülettűz; és önkénteseink aviharkárok felszámolásamiatt még a Pest megyei Ceg-léden is dolgoztak. – Mezei Tibor  –
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Őszi Táncverseny a Fortuna TSE szervezésében

A megyei első osztályban szereplő labdarúgó
csapatunk a III. helyen zárta az őszi szezont.
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